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Geachte heer Jitta, beste Marc, 
Allereerst namens KHN en de horecaondernemers dank zo ver voor al hetgeen jullie gedaan hebben. Weet dat dat 
door zowel ons als de horecaondernemers enorm wordt gewaardeerd. Juist die solidariteit laat het verschil zien 
tussen echte partnerships en een klant-leverancier verhouding.  

De coronacrisis hakt er fors in in de horeca, dat hoeven we niet uit te leggen. Met de sluiting van eet- en 
drinkgelegenheden en andere maatregelen ligt in ieder geval de natte horeca plat, fastservice en restaurants kunnen 
nog wat doen aan bezorgen/afhalen en hotels kunnen op zich nog wel kamers verhuren maar de vraag is daar 
natuurlijk ingestort. Er zijn vrijwel geen inkomsten terwijl de vaste lasten wel doorlopen, er is een pakket 
noodmaatregelen aangekondigd door de overheid maar het zal zeker nog een aantal weken duren voordat daar geld 
loskomt en dat zal dan nooit de daadwerkelijke schade volledig dekken. Een van de grootste ‘vastelasten-posten’ van 
een ondernemer zijn de huisvestingskosten. Hypotheek of huur. 
Banken hebben al aangegeven dat mkb-ondernemers voor een aantal maanden (sommige banken hebben een 
termijn 3 maanden genoemd bv) kunnen worden vrijgesteld van het betalen van rente en aflossing. Dat geldt 
natuurlijk voor die ondernemers die een hypotheek hebben. Het zou fantastisch, en noodzakelijk, zijn wanneer 
vergelijkbare afspraken gemaakt kunnen worden met de huisbazen, dus daar waar het bedrijfspand wordt gehuurd. 
Er is een aanzienlijk aantal horecabedrijfspanden dat wordt gehuurd van een brouwer.  
Wat heeft de sector nodig om te kunnen overleven: 

 Een duidelijk statement dat over de periode van sluiting, in ieder geval 15 maart tot en met 6 april, geen huur
betaald hoeft te worden (de eerste brouwer heeft dit vandaag al aan ons medegedeeld te zullen doen). Dat
geeft lucht en liquiditeit op de korte termijn.

 Dat, als de sluiting langer gaat duren, huurbetalingen mogen worden uitgesteld
 Om vervolgens de tijd te benutten om in gezamenlijk overleg tot structurelere oplossingen te komen; een

eventueel uitstel voor de korte termijn is fijn maar is geen structurele oplossing. Er zal ook een gesprek
gevoerd moeten worden over (gedeeltelijke) kwijtschelding

 Een denkbare vorm voor de hele korte termijn om dit naar buiten te brengen is om een verklaring van KHN
bekend te maken waar zoveel mogelijk brouwers zich solidair mee verklaren en in ieder geval de
bovenstaande drie punten omarmen.

We zien naast de vele goede voorbeelden op dit gebied helaas ook vastgoedeigenaren welke niet wensen mee te 
bewegen. Een geluid van jullie helpt ons in onze gezamenlijke oproep om vastgoedeigenaren in heel Nederland op te 
roepen om deze voorbeelden te volgen. Deze oproep is ook vanuit de politiek al te horen, zo riep staatssecretaris 
Mona Keijzer tijdens haar werkbezoek aan MKB’ers en horeca in IJsselstein vorige week op ons verzoek 
vastgoedeigenaren om solidair te zijn. Er zullen meerdere van deze politieke oproepen volgen.  
We hopen van ganser harte dat jullie ook mee willen doen. Een zelfde mail sturen we ook aan andere brouwers en ter 
informatie aan Nederlandse Brouwers.  
Met vriendelijke groet, 
Koninklijke Horeca Nederland 
Robèr Willemsen Dirk Beljaarts 
Voorzitter Algemeen Directeur 

T:  

@khn.nl

@khn.nl

Volg KHN: 
KHN geeft de horeca power! 
Postbus 566, 3440 AN Woerden | Pelmolenlaan 10, 3447 GW Woerden
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